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Woord vooraf  

Het maken van een goed programma voor de gemeenteraadsverkiezingen vergt nogal wat van een 

politieke partij. Een helder inzicht in wat er speelt in de gemeente, welke ontwikkelingen (bij)sturing 

vereisen, de nodige creativiteit om te bedenken hoe dat het beste zou kunnen – passend bij de 

algemeen geldende opvattingen en visie binnen de partij – én of die ideeën haalbaar en uitvoerbaar 

zijn. 

Voor dit programma was het dit keer extra moeilijk.  

De gemeente Landmeer verkeert financieel in bijzonder zwaar weer, zodanig dat op wezenlijke taken 

van de gemeente ingrijpend moet worden bezuinigd. Die belabberde financiële situatie – waarmee 

ook vele andere gemeenten te maken hebben – is vooral het gevolg van te lage uitkeringen van het 

Rijk, de verreweg grootste inkomstenpost van de gemeenten. Daar komt nog bij dat een goed inzicht 

in de hoogte van die uitkeringen ontbreekt, zowel a) voor de korte termijn door onvoldoende 

(tijdige) informatie van het Rijk zelf en b) voor de langere termijn door de op stapel staande 

herverdeling van de uitkeringen aan de diverse gemeenten.  

Over de financiële haalbaarheid van delen van dit programma waarmee extra geld gemoeid is, valt 

dus geen zinnig woord te zeggen. Over hoe wij als PvdA in grote lijnen willen omgaan met deze 

situatie wel, verwezen wordt daarvoor naar de paragraaf Financiën in het hoofdstuk Bestuur.  

Nu is het zo, dat niet alle ideeën, wensen en ambities extra geld vragen. Maar dan nog is niet zeker 

dat of onze wensen haalbaar zijn.  

Ze vragen namelijk altijd wel inzet van de ambtelijke organisatie en – zeker in het geval van regionale 

opgaven – een stevige bestuurskracht. En daar zit hem de crux bij onze prachtige, maar (te) kleine 

gemeente. Vandaar dat met steun van de voltallige (huidige) raad naar een fusiepartner wordt 

gezocht, een proces dat al flink wat jaren gaande is en wat ons betreft zo snel mogelijk tot een 

bestuurlijke fusie leidt (zie ook de paragraaf Bestuurlijk toekomst in het hoofdstuk Bestuur).   

En wat de inzet van de ambtelijke organisatie betreft: zo’n situatie van onzekerheid leidt in de 

praktijk tot een grote uitstroom van personeel, waar die in de Landsmeerse situatie – door de 

geringe omvang – toch al kwetsbaar is. En met die uitstroom verdwijnt naast de capaciteit ook 

(tijdelijk) de kennis die voor een goede gemeentelijke taakuitvoering nodig is.  

Een ander betekent dat niet duidelijk is welke van onze wensen en ambities realiseerbaar zijn. Vast 

niet alle, maar welke wel en welke niet is afhankelijk van het verloop van de ontwikkelingen.  

Wel is met dit programma duidelijk wat onze inzet is voor de komende vier jaar, zowel in de tijd dat 

we als gemeente nog zelfstandig zijn én in het proces van fusie met een van onze grotere buren. 
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Een gemeenschap waarin inwoners zich bewust zijn van hun eigen mogelijkheden om een positieve 

bijdrage te leveren. Elkaar niet links laten liggen, niet langs elkaar lopen zonder zich om de ander te 

bekommeren. Een veilige omgeving, zorg voor elkaar en werk voor iedereen. Alle inwoners doen mee 

op zijn of haar eigen manier. Leven in een verbonden samenleving. Dat is Landsmeer als sociale 

gemeente voor mij, voor de Partij van de Arbeid Landsmeer. 

De uitgangspunten en idealen van de Partij van de Arbeid in Landsmeer hebben we in dit verkiezings-

programma verwoord. De komende raadsperiode staan punten van belang op de agenda. Om een 

paar te noemen; inspelen op ouder wordende inwoners, (groen) wonen, de kosten van duurzaamheid 

en de energietransitie eerlijk verdelen, en de bestuurlijke toekomst. 

De belangrijkste plannen voor de komende raadsperiode leest u in dit document. Wij nodigen u uit om 

over onze keuzes mee te denken, mee te spreken en ons daarin te steunen; vóór, tijdens en ná de 

verkiezingen. 

Mark Jan Prins 

Lijsttrekker 
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Wonen 

Het is mooi wonen in onze gemeente; de waardering van de bewoners voor de groene, landelijke 

omgeving en het dorpse karakter van Den Ilp, Landsmeer en Purmerland is groot.  

Groot is ook de woningnood. De wachttijd voor een sociale huurwoning is de langste van Nederland 

(gemiddeld 22 jaar) en de prijzen van bestaande koopwoningen zijn torenhoog; ook mensen van 

buiten de gemeente komen graag in Landsmeer wonen. Voor starters is het nagenoeg onmogelijk om 

een fatsoenlijke en betaalbare woning te vinden. Hetzelfde geldt voor senioren om door te stromen 

naar een passende, kleinere woning. Het is niet uniek voor Landsmeer, deze problemen spelen ook in 

andere gemeenten van onze woningmarktregio, naast bijvoorbeeld ook speculatie door beleggers. 

Vanwege het grote belang van de groene, landelijke omgeving zijn de mogelijkheden voor 

nieuwbouw in de gemeente zeer beperkt. Andere mogelijkheden die de gemeente heeft om iets aan 

de woningnood van jongeren, starters en senioren te doen, willen we dan ook maximaal benutten. 

Bijvoorbeeld door: 

 Het voortvarend voeren van de regie; 

 In Landsmeer vooral voor jongeren, starters en senioren te bouwen, met prioriteit voor de 

locaties Oude Keern en Violierweg; 

 Er actief op toe te zien dat minimaal 30% van het aantal vrijkomende sociale huurwoningen 

in de gemeente aan Landsmeerders wordt toegewezen;  

 Toeristisch en recreatief gebruik van woningen zoveel mogelijk te beperken: huizen in 

Landsmeer zijn om in te wonen; 

 Intensief samen te werken met de andere gemeenten in de woningmarktregio om 

gezamenlijk de woningnood aan te pakken. 

 

Groene omgeving 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 In principe geen  nieuwbouw buiten de bestaande contouren. 

 Op zogenoemde inbreilocaties is ook nadrukkelijk aandacht voor openbaar groen. 

 Beter beheer en onderhoud van het openbare groen – en de infrastructuur – in de hele 

gemeente dan in de huidige situatie. 

 

Nieuwbouw 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Wij zetten in de samenwerking met de andere gemeenten binnen de woningmarktregio sterk 

in op het fors vergroten van het aantal betaalbare woningen. 

 Bij nieuwbouwprojecten in de gemeente wordt minimaal 40% sociale huur en minimaal 40% 

middeldure huur of sociale koop gebouwd. 

o Voor sociale koopwoningen geldt:  

 Een maximale verkoopprijs van € 270.000 en de mogelijkheid om gebruik te 

maken van de starterslening van de gemeente; 

 Een zelfbewoningsplicht en antispeculatie beding voor de maximale wettelijke 

termijn (5 jaar in 2021); 

o Voor sociale huur geldt dat die worden beheerd door een woningcorporatie. 

o Voor middeldure huur geldt een kale huur tussen de liberalisatiegrens en  

€ 1.009, = (2021). 

o Voor sociale en middeldure huren geldt een instandhoudingstermijn van minimaal 25 

jaar, vast te leggen in het instrument van ‘de doelgroepenverordening’. 
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 Om de doorstroom van één- en tweepersoonshuishoudens uit eengezinswoningen te 

bevorderen krijgt deze groep voorrang bij de toewijzing van nieuwe middeldure 

appartementen. Met de projectontwikkelaar maken we daarvoor de afspraak dat nieuw 

opgeleverde appartementen een maand openstaan voor mensen die een grote woning 

willen verlaten. 

 Prioriteit wordt gegeven aan de herontwikkeling van de Oude Keern, een prima plek in het 

centrum voor ouderen, dicht bij de voorzieningen; we maken sluitende afspraken met de 

woningcorporaties Eigen Haard en Rochdale voor de bouw van minimaal 63 woningen. 

 We maken haast met de ontwikkeling en bouw van woningen voor jongeren aan het eind van 

de Violierweg (voormalige gemeentewerf). 

 Plekken die vrijkomen door opheffing van een bedrijf waarna langdurige leegstand dreigt, 

worden bestemd voor kleinschalige bouw voor huisvesting van jongeren, starters en 

senioren. 

 

Bestaande voorraad 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Met de woningcorporaties worden prestatieafspraken over:  

o Het behoud van de aantallen bestaande – en nieuw te bouwen – sociale 

huurwoningen, met een instandhoudingstermijn van minimaal 25 jaar; 

o Voortzetting van de lopende inspanning voor he isoleren/verduurzamen van de 

woningen (aantallen, termijnen en niveau); 

o Doorstroming van senioren en ‘scheefwoners’; 

o Huurverlaging voor mensen die ‘te duur’ wonen en als gevolg daarvan onvoldoende 

huurtoeslag ontvangen - tot een goedkopere woning beschikbaar is; 

o Het jaarlijks toewijzen van minimaal 30% van het aantal vrijkomende sociale 

huurwoningen in Landsmeer aan Landsmeerders en daarvan (ook jaarlijks) verslag te 

doen aan de gemeente. 

 Particulieren 

o We maken maximaal gebruik van de instrumenten op het gebied van wonen, zoals 

de zelfbewoningsplicht, anti-verkameringregels en de huisvestingsverordening.  

o Illegale verhuur via verhuurplatforms als Airbnb en Booking.com wordt hard 

aangepakt door de invoering van een registratieplicht voor verhuurders. 

Commerciële verhuur van reguliere woonruimte om toeristen of arbeidsmigranten 

gedurende meer dan 30 dagen per jaar in onder te brengen wordt verboden.  

o Op beperkte schaal wordt wel vergunning verleend aan mensen die een deel van hun 

ruime woning willen benutten als B&B; voorwaarde is dat zij er zelf blijven wonen en 

de omwonenden geen overlast ondervinden. 
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Leven in een verbonden samenleving 

Erbij horen is van veel waarde voor mensen. De gemeente heeft een verantwoordelijkheid voor de 

meest kwetsbare inwoners.  

 

Zorg en welzijn 
Voor ons is het belangrijkste dat iedereen mee kan doen en niet langs de zijlijn hoeft te blijven staan. 

En, als dat niet lukt, er altijd iemand is die met je mee kan denken. 

In de zorg is het uitgangspunt dat deze dichtbij, toegankelijk, beschikbaar en betaalbaar is. 

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Wij zijn verheugd over het openen van het van Harte restaurant. Samen eten is een goed 

recept tegen eenzaamheid; wij steunen voortzetting en eventuele uitbreiding. 

 Wij waarderen de aandacht van instellingen en gemeente voor het eenzaamheidsprobleem. 

Landsmeer heeft veel ruimtes die overdag leeg staan. Wij gaan ons inzetten voor meer 

activiteiten overdag zoals koffiedrinkuurtjes in de diverse buurten. 

 Wij willen de persoonlijke benadering van diegenen die aankloppen bij het Middelpunt 

versterken. Naar onze mening wordt er te veel gekozen voor een standaardbenadering (zoals 

2 uur per week voor een schoon huis).  

 Er moet meer kennis bij het Middelpunt komen over de wet langdurige zorg en de 

zorgverzekeringswet. Goede schriftelijke informatie en deskundige verwijzing dienen 

bevorderd te worden. 

 Er wordt grotere bekendheid gegeven aan de mogelijkheid tot cliëntondersteuning. 

 Wij willen meer aandacht voor de maatschappelijke participatie zoals wordt bedoeld in de 

Wmo. De uitvoering van de Wmo/huishoudelijke hulp gebeurt grotendeels door grote 

zorginstellingen waar participatie nu te weinig aandacht krijgt. 

 De eigen bijdrage is momenteel onafhankelijk van het inkomen, te laag voor mensen met 

een goed inkomen. Wij willen bevorderen dat er weer een inkomensafhankelijke bijdrage 

betaald gaat worden.  
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 Wij ook de komende raadsperiode het vrijwilligerswerk en de mantelzorg goed 

ondersteunen. Extra aandacht voor begeleiden van vrijwilligers, of cursussen toegerust op 

het vrijwilligerswerk wat ze doen. Specifiek voor mantelzorg  

 Het aantal mensen met dementie zal de komende jaren gaan groeien. Wij willen dat de 

gemeente actief aan de slag gaat, samen met betrokken organisaties, familieleden en 

mantelzorgondersteuning om een beleidsplan en uitvoeringsplan op dit terrein te 

ontwikkelen en vast te stellen. 

 

Jeugdzorg/jongeren 
De jeugdzorg is overgedragen van Rijk naar gemeente met te weinig budget. 

Wij wensen dat het Rijk weer verantwoordelijk wordt voor de jeugdzorg en dat de marktwerking 

geminimaliseerd wordt. 

Jeugd die in armoede opgroeit, heeft vaak een ongezonde levensstijl, waar ze het hele leven last van 

houden. 

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Er is goed onderwijs en er zijn goede sportvoorzieningen, die ook voor jongeren met een 

kleine beurs toegankelijk zijn. 

 De scholen besteden aandacht aan gezond eten, tandenpoetsen, water drinken en aan de 

sportmogelijkheden. 

 Er zijn – en blijven – voldoende speelmogelijkheden. 

 Naar het gebruik van alcohol en drugs door de Landsmeerse jongeren wordt onderzoek 

gedaan. 

 

Werk, armoede en schuldhulpverlening 
Armoede leidt tot sociaal en maatschappelijk isolement. De stijgingen van de huren en de energie-

rekeningen zorgen voor een toename van het aantal aanvragen voor schuldhulpverlening. 

Bij schuldhulpverlening gaat het niet alleen over de bestaande schulden, maar ook over het 

verminderen en aanpakken van de achterliggende problematiek. 

Geen werk hebben leidt vaak tot isolement en een negatief zelfbeeld. 

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Er wordt actief bemiddeld van uitkering naar werk. Ook van diegenen die als kansarm 

worden ingeschat. 

 Er komt een casemanager voor de gezinnen met veel problemen. 

 Op dit moment worden alleen mensen die in het systeem van de gemeente staan 

geïnformeerd over de diverse regelingen op dit terrein. De PvdA wil, dat goede schriftelijke 

informatie beschikbaar komt en breed gepubliceerd wordt. 

 De gemeente hanteert als verstrekker van de bijstand de menselijke maat, gaat soepel om 

met eventuele strafmaatregelen, bijvoorbeeld voor de kostendelersnorm, opdat 

uitkeringsgerechtigden buiten hun schuld niet nog verder in de problemen komen. 

 De toegang tot de schuldhulpverlening moet laagdrempelig zijn. 

 De samenwerking tussen alle hulpverlenende instanties (waaronder schuldhulpverlening, 

Middelpunt, woningbouwcorporaties en energieleveranciers) is optimaal. 

 Wij blijven specifieke aandacht houden voor kinderen en studenten in armoede. 

  

 Wij wijzen marktwerking in de schuldhulpverlening.  
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Leefbare buurten en veiligheid 
Het spreekt vanzelf dat iedereen in een veilige buurt wil wonen. Daarom is een leefbare en veilige 

buurt een basisbehoefte van alle inwoners. Wij vinden het belangrijk dat inwoners rekening met 

elkaar houden en bijdragen aan een leefbare en veilige omgeving. 

Een bijzonder punt is nog steeds de verkeersveiligheid in de buurt van scholen. 

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Wij pleiten voor meer wijkagenten en toezichthouders. 

 Wij ondersteunen initiatieven als burgernet en whatsappgroepen. 

 De gemeente is in staat is om snel te reageren op meldingen van burgers. 

 

Cultuur  
In Landsmeer is op het gebied van cultuur veel te vinden. Voor de PvdA zijn al deze vormen van 

cultuur van waarde. Ze zijn het volop waard om behouden te blijven, ook als middel om 

eenzaamheid tegen te gaan.  

De bibliotheek bijvoorbeeld is steeds meer een laagdrempelige ontmoetingsplaats en leerplaats voor 

bewoners. Daarnaast levert deze ook nog eens een bijdrage aan bestrijding van laaggeletterdheid. 

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Wij zullen zo nodig strijden voor het behoud van de culturele verenigingen en voorzieningen. 
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Klimaat en duurzaamheid 
 
Een schone, duurzame en eerlijke koers is van levensbelang. In de komende jaren leveren we óók in 
de gemeente Landsmeer onze bijdrage tegen de nu al merkbare gevolgen van klimaatverandering, 
zoals extreme hitte, heftige regenbuien en langdurige droogte. Een wereld met minder CO2-uitstoot 
en een betere luchtkwaliteit, met geïsoleerde huizen, betaalbare energielasten en meer duurzame 
werkgelegenheid is een absolute noodzaak en tegelijk een mooi perspectief.  
 

 
 
Energietransitie  
Onderdeel van de maatregelen tegen de klimaatverandering is de beperking van het energieverbruik 
van huishoudens en de overgang van het gebruik van fossiele brandstoffen – zoals aardgas – naar 
duurzaam opgewekte elektriciteit.  
Het isoleren van oudere woningen is een relatief simpele manier om het energieverbruik te vermin-
deren. Als duurzaam opgewekte elektriciteit zijn momenteel wind- en zonne-energie het meest 
geschikt; vanwege de efficiënte, eenvoud en in de praktijk bewezen technieken.  
 
Voor de te nemen maatregelen zijn flinke investeringen nodig.  
De PvdA staat ervoor dat de kosten en de opbrengsten eerlijk worden verdeeld. Het mag niet zo zijn 
dat huishoudens met hoge inkomens hun huis met subsidies kunnen verduurzamen, terwijl gezinnen 
met lage inkomens in hun slecht geïsoleerde woning met hoge energielasten achterblijven.  
Daarbij is het goed samenwerken en afstemmen met onze inwoners essentieel; voor het draagvlak 

en betrokkenheid die het mogelijk maken om tot de lokaal beste oplossingen te komen.  

Verder is ook een goede samenwerking en afstemming in regionaal verband noodzakelijk om tot 

goede afwegingen en de beste keuzes op regionaal niveau te komen; de zogenoemde regionale 

energiestrategie (RES).  

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Er komen meer zonnepanelen. Naast die op daken van woningen op bijvoorbeeld de 
geluidsschermen van de A10 en de daken van openbare gebouwen. Zo nodig moet de 
capaciteit van het elektriciteitsnet daarvoor worden vergroot.  
Zonnepanelenvelden/zonneakkers komen er niet In onze gemeente.  
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 Geïnteresseerde woningeigenaren worden desgewenst door – via de gemeente ingezette 
energiecoaches – geadviseerd bij de vraag met welke maatregelen – van isolatie tot de 
aanschaf van zonenpanelen en/of een warmtepomp – de meeste energiebesparing kan 
worden behaald. 
Ook zijn deze energiecoaches inzetbaar voor het coördineren van gezamenlijke oplossingen 
voor hetzelfde soort woningen.  

 Het isoleren van de vele oudere kooprijtjeshuizen in de gemeente met een laag energielabel 
(E/F/G) krijgt prioriteit. Boven bijvoorbeeld het faciliteren/subsidiëren van het van het gas 
afkoppelen van de nieuwe, goed geïsoleerde huizen in Luijendijk-Zuid; onder meer omdat de 
basisstructuur voor een sterk verhoogd elektriciteitsverbruik nog niet op orde is. 

 De renovaties die nodig zijn in de ‘Havezathe’ worden gebruikt om meteen (voorbereidingen 
voor) het duurzamer maken van de woningen mee te nemen. 

 Er komt een fonds voor eigenaren van woningen om ze zo nodig te helpen bij de financiering 
van isolatiemaatregelen of het plaatsen van zonnepanelen. Terugbetaling kan via de 
besparing op de energielasten. 

 Er komt ondersteuning voor ondernemende inwoners die samen een energiecoöperatie 
willen oprichten, zodat zij zelf profiteren van de opbrengsten. 

 Er komen meer oplaadpunten voor elektrische voertuigen. Deze kunnen gezamenlijk ook 
goed dienen als opslag voor (tijdelijk) te veel geproduceerde zonne-energie. 

 Voor windenergie geldt dat voor eventuele plaatsing van windmolens wordt voldaan aan de 
strenge landelijke en Europese normen voor geluid en slagschaduw en dat eventuele 
plaatsing gebeurt in goed overleg met de bewoners in de omgeving. 

Landsmeer en de groene omgeving 
De gemeente Landsmeer bezit prachtige veenweidegebieden in het Ilperveld, Landsmeerderveld en 
het Twiske. Die willen we behouden; eventuele plannen om die te bebossen kunnen dan ook niet op 
onze instemming rekenen.  
Helaas zien we dat de biodiversiteit achteruitgaat. In onze velden zijn steeds minder weidevogels. In 
het Twiske zien we dat door o.a. de stikstofuitstoot dat berken, brandnetels en bramen steeds meer 
de overhand nemen. Goed maaibeleid en het planten van juiste inheemse planten zorgen dat de 
insectenstand beter op peil blijft en de biodiversiteit wordt vergroot. Gebruik van giftige stoffen is 
niet acceptabel. 
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Er worden bomen langs de rand van de ringweg geplant.  

 Het groenbeleidsplan wordt aangescherpt om de biodiversiteit te vergroten en het ‘boom 
voor boom’ principe weer in te voeren 

 De openbare ruimte wordt natuurlijk, ecologisch, en zonder gebruik van giftige stoffen 
beheerd. 

Oppervlaktewater 
Voor het behoud van onze veenweidegebieden is een goed waterpeil is heel belangrijk. 
Met een te laag waterpeil verdwijnt de veenweide en dat gaat gepaard met veel CO2-uitstoot. Een 
hoog waterpeil zorgt voor aangroei van veenweide. Door aangroei van veenweide kan heel veel CO2 

worden opgenomen, soms net zoveel als een bos. Daarnaast levert een hoog waterpeil een positieve 
bijdrage aan de weidevogelstand en biodiversiteit. 
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Wij ondersteunen ideeën om – waar mogelijk en verantwoord – het waterpeil in onze 
veenweidegebieden te verhogen om verdere bodemdaling zoveel mogelijk te voorkomen. 
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Water in de bebouwde omgeving 
Met de toenemende neerslaghoeveelheden als gevolg van klimaatverandering neemt het risico van 
wateroverlast in het bebouwde gebied toe. Een juist waterpeil in de bebouwde omgeving voorkomt 
verzakking en funderingsproblemen.  
Als inwoners hun tuintegels vervangen door groen, zakt het water eerder weg. Ook kan water en 
vergroening, en met name bomen, bij extreme hitte zorgen voor een lagere temperatuur.  
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Inwoners van de gemeente worden aangemoedigd om hun tuinen/gevels te vergroenen en 
meer regentonnen in hun tuin te plaatsen.  
Bij woningcorporaties wordt erop aangedrongen dat zij hun huurders stimuleren hetzelfde te 
doen.  

Lucht 
Schone lucht is cruciaal voor onze gezondheid. Helaas is de kwaliteit van de lucht op sommige 
plekken in Landsmeer zorgelijk, en is daarmee een groot risico voor de gezondheid van mensen. 
De PvdA vindt daarom dat er maatregelen genomen moeten worden. 
Het stimuleren van openbaar vervoer, elektrisch rijden en fietsen levert niet alleen een belangrijke 
bijdrage aan duurzaamheid, maar ook aan het tegengaan van luchtvervuiling.  
De toename van het gebruik van houtkachels (en open haarden) heeft een negatief effect op de 
luchtkwaliteit. Houtrook levert daarbij gezondheidsrisico’s voor mensen in de directe omgeving op, in 
het bijzonder voor ‘gevoelige groepen’, zoals mensen met luchtwegaandoeningen en hart- en 
vaatziekten. 
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 De uitstoot van fijnstof in de gemeente wordt onderzocht en waar mogelijk worden 
maatregelen getroffen. Uitgangspunt is dat overal in de gemeente wordt voldaan aan de 
Europese normen. 

 Gemeentelijke fietspaden en -stroken worden op het hoogste niveau onderhouden en de 
(hoofd)fietsroutes krijgen bij gladheidbestrijding prioriteit. 

 Parkeerplekken voor (elektrische) deelauto’s worden meer gefaciliteerd. 

 Vanuit de gemeente wordt een lokale voorlichtingscampagne over de gezondheidsrisico’s 
van houtstook gestart. 

 Er komt een stookverbod voor houtkachels bij mist en windstil weer. 

Het Twiske 
Landsmeer heeft één van de mooiste achtertuinen van Noord-Holland: het Twiske. Dit unieke gebied 
is belangrijk als natuur- en recreatiegebied. Deze twee zaken moeten goed met elkaar in balans 
blijven en zijn niet altijd goed te combineren; beide functies worden daarom ook zo goed mogelijk 
gescheiden.  
Het Twiske is een Natura2000-gebied. Het is in het bijzonder uniek vanwege de vele smienten en 
eenden die overwinteren op de Stootersplas. Daarnaast is het van grote waarde voor de weide- en 
rietvogels die er in het voorjaar broeden. In de zomer en herfst is het gebied minder kwetsbaar. 
Ook in recreatief opzicht wordt Het Twiske zeer gewaardeerd.  
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Het voorzieningenniveau in Het Twiske blijft op peil en het gebied vrij toegankelijk voor 
fietsers en voetgangers.  

 In de winter en het voorjaar is geen plaats voor activiteiten die de biodiversiteit in gevaar 
kunnen brengen. 
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 Evenementen als festivals kunnen plaatsvinden in de zomer en herfst, mits voldaan wordt 
aan het natuurbeheerplan van de Provincie Noord-Holland. 

 Het huidige aantal festivaldagen (maximaal 5) wordt niet uitgebreid, noch de grootte van het 
festivalterrein. Overnachtingen worden niet toegestaan. 
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Bestuur  

Bestuurlijke toekomst  
In 2014 constateerde de gemeenteraad dat Landsmeer het als zelfstandige gemeente niet kan 

volhouden. Redenen hiervoor zijn de kwetsbaarheid van de ambtelijke organisatie, de kwaliteit van 

de dienstverlening en onvoldoende bestuurskracht om regionaal een rol van betekenis te spelen.  

Nu, bijna acht jaar later, is de situatie alleen maar nijpender geworden. De afgelopen raadsperiode is 

een structureel financieel tekort ontstaan dat allerlei basisvoorzieningen aantast, subsidies raakt en 

onderhoud aan wegen en groen ernstig doet verslechteren.  

Gebleken is dat bestuurlijke fusie van Landsmeer met andere kleine gemeenten als Oostzaan, 

Wormerland en/of Waterland niet haalbaar is. De PvdA is van mening dat alleen een fusie van de 

ambtelijke organisaties onvoldoende resultaat biedt voor de situatie. Er is meer nodig voor een 

bestendige oplossing, een bestuurlijke fusie met een grote gemeente – en snel. 

Het steeds goed informeren en in gesprek blijven met de inwoners over (proces en inhoud van) de 

bestuurlijke toekomst is van essentieel belang voor het creëren en behouden van draagvlak.  

De PvdA hecht daarnaast, net als de bewoners, veel waarde aan de eigenheid en het bijzondere 

karakter van Landsmeer. Meer concreet: de toegankelijkheid van gemeentelijke diensten voor de 

inwoners mag niet verslechteren. Voor de PvdA is het waarborgen hiervan een voorwaarde bij fusie. 

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Uiterlijk in 2023 is er een besluit met welke van de twee grote buurgemeenten Landsmeer 

een bestuurlijke fusie aangaat.  

 Landsmeer gaat daarom actief in overleg met Amsterdam en Purmerend. 

 Aan een bestuurlijke fusie stellen we de volgende hoofdvoorwaarden: 

o aandacht voor de eigenheid van Den Ilp, Landsmeer en Purmerland; 

o bereikbare laagdrempelige dienstverlening voor bewoners; 

o behoud van de eigen maatschappelijke, sport- en cultuurvoorzieningen. 

 



 

14 
 

Lokale democratie 
De PvdA kiest voor een samenleving waarin iedereen meedoet. Een veilige en open samenleving. 

Veel Rijkstaken zijn naar gemeenten gedecentraliseerd. De taak- en rolopvatting van de gemeente 

wijzigt hierdoor. Ook de verwachtingen die bewoners van de gemeente hebben veranderen mee. 

Samen met inwoners en organisaties wordt invulling gegeven aan deze veranderende verhoudingen.  

 

Voor een gezonde democratie is het essentieel dat iedere stem telt en dat iedereen zich gehoord 

voelt. Dat iedereen die wil, kan deelnemen en dat de belangen van al onze inwoners worden 

behartigd en verdedigd. In de gemeenteraad, maar ook daarbuiten. 

Burgerparticipatie is belangrijk. Inwoners weten vaak zelf het beste wat er in hun eigen omgeving 

speelt en welke oplossingen er mogelijk zijn. De gemeente dient daarom toegankelijk en 

benaderbaar te zijn voor alle inwoners. We vinden het belangrijk dat alle inwoners, niet alleen die 

met de grootste mond, worden gehoord en zijn ons ervan bewust dat niet iedere groep zich even 

actief met bewonersinitiatieven bezighoudt.  

 

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Iedereen moet betrokken kunnen zijn bij wat er in zijn of haar omgeving gebeurt. 

 Er een verbeterde inspraakverordening komt, waarin helder wordt vastgesteld onder welke 
voorwaarden inspraak georganiseerd kan worden en wat er met het resultaat zal gebeuren. 

 

Ruimte voor inwonersinitiatieven  

De PvdA is voorstander van initiatieven van inwoners. 

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 De gemeente stelt een duidelijk kader vast waarbinnen en onder welke voorwaarden 

initiatieven van inwoners ondersteund kunnen worden. Daarbij geldt onder meer dat 

initiatieven van inwoners uitgaan van het idee dat iedereen mee moet kunnen en mogen 

doen en niet in strijd mogen zijn met het algemeen belang. 

 We helpen bewonersinitiatieven voor het vergroten van hun bereik. Voor deze initiatieven 
kan gratis gebruik worden gemaakt van gemeentelijke publicatiekanalen. 

 Initiatieven van inwoners worden aangemoedigd die de sociale cohesie in een buurt/dorp 
vergroten, de leefomgeving vergroenen of de energievoorziening verduurzamen. 

 De mogelijkheden worden vergroot om de bewoners zelf tuinen, plantsoenen, parken en 
speeltuinen te laten beheren. 

 Voorwaarde voor het ondersteunen van bewonersinitiatieven is dat ze breed gedragen 

worden. 

 Inwonersinitiatieven blijven van inwoners en worden niet door de gemeente overgenomen. 

 Initiatieven van inwoners zijn geen alternatief voor de representatieve democratie. 

 

Omgevingswet 

Met de Omgevingswet wil de overheid de regels voor ruimtelijke ontwikkeling vereenvoudigen en 

samenvoegen. Zodat het straks bijvoorbeeld makkelijker is om bouwprojecten te starten. 

Participatie is een belangrijk onderdeel van de nog in te voeren wet.. Belangrijk hierbij is 

duidelijkheid hoe de participatie geregeld moet zijn en door wie dit moet gebeuren. De gemeente is 



 

15 
 

verantwoordelijk voor het opkomen voor het algemeen belang. Participatie afdoen als een taak voor 

de initiatiefnemer en/of ontwikkelaar is in onze ogen onvoldoende. 

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 Voor de invoering van de omgevingsvisie stelt de gemeenteraad een participatie-

verordening vast, zodat duidelijk is waar bewoners op mogen rekenen bij de 

ontwikkeling en uitvoering van projecten. 

 Door middel van een startnotitie en stedenbouwkundige plannen, die door de raad 

worden vastgesteld, sturen we ‘aan de voorkant’ bij ontwikkelingen in de ruimtelijke 

ordening. 

 Groen en natuur zijn enorm belangrijk. In de ‘oude’ bestemmingsplannen had de 

gemeente de mogelijkheid om te zorgen voor voldoende bescherming van het groen, 

natuur en de belangen van bewoners. In de Omgevingswet ligt de nadruk op de 

initiatiefnemers en het idee van ‘het moet toch kunnen tenzij’. Dit mag geen nadelige 

effecten hebben op ons groen en onze natuur. 

 

Financiën  
Gemeenten en juist ook kleinere gemeenten als Landsmeer, hebben het op dit moment financieel 

heel moeilijk. Het Rijk komt niet af met structureel geld voor structureel toegewezen gemeentetaken 

op diverse gebieden. Wij ondersteunen dan ook volledig de inspanningen van de VNG om de 

uitkeringen van het Rijk te verhogen.  

Tekort aan financiële middelen is niet de schuld van de gemeente en onze inwoners. Daarbij is de 

PvdA van mening dat de tekorten niet mogen worden opgelost door bezuinigingen op subsidies aan 

onze culturele- en sportverenigingen, door het schrappen van onderhoud van de openbare ruimte en 

in het groen of op allerlei sport-, zorg- en welzijnsvoorzieningen. Blijf af van de subsidies voor onze 

dorpshuizen, bibliotheek, kunstgrasvelden en nog veel meer. De genoemde zaken kunnen worden 

samengevat als de publieke infrastructuur, die juist nu van groot belang is voor het leven, als 

bindmiddel en participatie voor alle inwoners. 

Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode het volgende: 

 De PvdA wil niet bezuinigen op posten als dat betekent dat mensen niet de ondersteuning of 
zorg krijgen die ze nodig hebben. 

 Bij elke financiële beslissing kijken we eerst naar probleem en urgentie. Niet het budget staat 
centraal, maar de maatschappelijke bijdrage die ermee geleverd wordt. 

 De publieke infrastructuur moet overeind blijven, dus ook investeren in financieel mindere 
tijden. 

 Verenigingen en instellingen houden zekerheid over hun financiële basis. 

 De OZB wordt zo nodig verhoogd om het goede te behouden. 
 

 


